
1 
 

           PROTOKÓŁ  Nr XIV/2016                  
 

z   sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu  29 stycznia  2016 roku  
w sali posiedzeń Urzędu Gminy Wodzisław 

  

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 900  do godziny 1156. Obradom 

przewodniczyła pani Stanisława Nowak Przewodnicząca Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                

w sesji  uczestniczyło 14 radnych- nieobecny radny Stanisław Skalmierski (  lista obecności 

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście: pani Bożena Szczypiór Wójt Gminy 

Wodzisław,  radni powiatowi pan Zygmunt Ozga i pan Mariusz Zieliński, pani Zdzisława 

Kowalska Skarbnik Gminy Wodzisław,  pani Renata Koziara Sekretarz Gminy, kierownicy 

jednostek organizacyjnych gminy, oraz inni zainteresowani obradami ( listy obecności – 

załączniki Nr 2,3,4, do protokołu).  

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7.  Podjęcie uchwał budżetowych: 

a) przedstawienie przez Wójta Gminy założeń do budżetu gminy na 2016 rok i do 
WPF na lata 2016-2022, 
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 
c) opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca kalkulacji dochodów, 
d) opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów  dotycząca wydatków, 
e) dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie: 

- przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2016-
2022, 
-  uchwalenia budżetu Gminy Wodzisław na 2016r. 

8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania Problemów       
Alkoholowych za 2015 rok. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2016 rok, 
b) przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 
ofiar przemocy w rodzinie na lata 2016-2020, 
c)ustalenia wysokości odpisu na fundusz zdrowotny nauczycieli w roku 2016, 
d) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wodzisław na 2016 rok, 
e) przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Wodzisław na 2016 rok.      

   10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

   11. Sprawy różne. 

   12. Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Czternastą  sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzyła 

Przewodnicząca  Rady Gminy pani Stanisława Nowak wypowiadając formułę „Wysoka Rado! 

Otwieram czternastą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  

Ad.2. Powołanie sekretarza obrad.  

Na sekretarza obrad powołano radnego Janusza Zasadę,  jednogłośnie – 13 za,                    

w głosowaniu jawnym. 

Ad.3.Przyjęcie porządku obrad. 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie 14 za,                                         

w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła przyjęcie porządku obrad. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca   rady gminy  poinformowała zebranych, że do chwili rozpoczęcia 

dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie protokołu Nr XIII/2015                

z   sesji  Rady Gminy Wodzisław  z dnia  29 grudnia 2015 roku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się  jednogłośnie- 14 za,    w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  przyjęcie protokołu Nr XIII/2015 z obrad   sesji 

rady  z dnia 29 grudnia 2015  roku. 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 Pani Bożena Szczypiór Wójt Gminy Wodzisław przedstawiła sprawozdanie ze swojej  

działalności   ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu).  

Radny Wiesław Kowalski zauważył, że punkt 5 porządku obrad dot. działalności wójta 

w okresie międzysesyjnym pani wójt wymieniła w jakich uroczystościach wzięła udział. 

Radny stwierdził, że nie na tym chyba polega działalność wójta. Pani wójt w tym czasie 

wydała 10 zarządzeń, które ukazały się w internecie. Radny zaproponował aby pani wójt 
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chociaż po jednym zdaniu powiedziała czego one dotyczyły bo nie każdy ma dostęp do 

internetu. Podkreślił, że będzie o to pytał na każdej sesji chyba, że będzie informacja na ten 

temat.  

Pani wójt przypomniała, że od roku przedstawia sprawozdanie w takiej formie jak 

dziś. Zarządzenia są dostępne w internecie ale jak jest taka potrzeba to będzie to ujęte                  

w sprawozdaniu. Odnosząc się do roli wójta wyjaśniła, odnosi się ona do bieżącej 

działalności urzędu i to widać w zarządzeniach czy innych decyzjach. W informacjach jakie  

przedstawia  dot. jej udziału w uroczystościach i spotkaniach chce pokazać, że coś się dzieje 

czy w świecie czy na terenie gminy i jako wójt pełni rolę reprezentanta gminy podobnie jak 

przewodniczący reprezentuje radę. Pełni swą funkcję bezimiennie tj. jest wójtem gminy bez 

względu jakie nosi nazwisko. Wyjaśniła, że przeglądała podobne sprawozdania i taka forma 

została przyjęta, jednakże gdy jest taka potrzeba to na kolejnej sesji sprawozdanie będzie 

uzupełnione o dane dot. zarządzeń.   

Więcej pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w  sprawozdania. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

jednogłośnie 12 za, 2 wstrzymujące się, przeciw brak, w głosowaniu  jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła przyjęcie przedłożonego sprawozdania. 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

- brak 

Ad. 7.  Podjęcie uchwał budżetowych: 
 

 a) przedstawienie przez Wójta Gminy założeń do budżetu gminy na 2016 rok i do WPF na 

lata 2016-2022, 

Pani wójt podkreśliła, że dzisiejsze obrady są związane z uchwaleniem budżetu na 2016 rok. 

Poinformowała, że informacja, którą przedstawi dot.  inwestycji, które są w planie                      

i zostały zatwierdzone przez radę (informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Pani wójt uzupełniła informację na temat: 

 - gospodarka wodno- ściekowej.  

Pani wójt poinformowała, że w  poprzednim rozdaniu pieniędzy gmina składała wniosek do 

RPO dot. budowy oczyszczalni ścieków. Program dot. tylko obszarów  objętych aglomeracją 
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i nie obejmuje pozostałych miejscowści. W związku, że zaczyna się nowe rozdanie środków  

z PROW-u ogłoszony będzie konkurs dot. gospodarki wodno- ściekowej. Założeniem jest 

aby przystąpić do tego programu i wybudować przydomowe oczyszczanie ścieków, ale żeby 

określić ile ich ma być, jakie środki gmina otrzyma i ile potrzeba środków własnych należy 

przeprowadzić badania gruntów, 

- termomodernizacja budynków użyteczności publicznej.  

Pani wójt wyjaśniła, że na zadanie można pozyskać środki z RPO należy mieć min. 

kosztorys. Projekt można sporządzić wspólnie z innymi gminami. Aby w ogóle złożyć projekt 

do RPO,   WFOŚ czy  NFOŚ  potrzebny jest plan gospodarki niskoemisyjnej, trzeba wykonać 

audyt energetyczny i w tym roku dokumenty te będą przygotowywane. Do termomodernizacji 

brane są pod uwagę budynki szkół w Brześciu, Niegosławicach, Mierzawie i Lubczy oraz 

remizy Wodzisław i Brzeście,  

- przebudowa boiska Zespołu Szkół  w Wodzisławiu. 

 Pani wójt poinformowała, że będzie możliwość pozyskania środków z Ministerstwa Sportu. 

Zadanie należy wykonać gdyż są zalecenia Sanepidu.  

Pani wójt na zakończenie wystąpienia podkreśliła, że budżet gminy na 2016 rok nie 

będzie łatwy do wykonania ale przy pomocy radnych, sołtysów, pracowników, dużej 

dyscypliny finansowej jest możliwy do zrealizowania. Pani wójt dodała, że w wydatkach jest 

do realizacji fundusz sołecki.  

 

b) Skarbnik gminy przedstawiła:   

-Uchwałę Nr 102/2015 I składu Orzekającego RIO w Kielcach z dnia 9 grudnia 2015 roku                

w sprawie  opinii o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2016- 2022   

oraz uchwałę Nr 101/2015 w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Wodzisław na 2016 

rok ( uchwały stanowią załącznik nr 7 do protokołu).  

c) opinię Komisji Rewizyjnej dotyczącą kalkulacji dochodów przedstawił przewodniczący 

komisji pan Robert Dziób ( opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu ),  

d) opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów  dotyczącą wydatków przedstawił 

przewodniczący komisji pan Artur Oleksiak ( opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu),  

e) dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie: 
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- projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wodzisław 

na lata 2016-2022, przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu). 

Radny Artur Oleksiak odniósł się do planowanego deficytu budżetowego, który                     

w 2016 roku będzie wynosił ok. 700.000zł. Zwrócił się z pytaniem do pani skarbnik, jak widzi 

budżet gminy w 2017 roku.  

Pani skarbnik wyjaśniła, że deficyt po poprawkach naniesionych przez radnych na 

dzień dzisiejszy planowany jest w wysokości 529.246zł. i zostanie on pokryty dochodami 

pochodzącymi z kredytów. W tym momencie wskaźniki pozwalają nam na zaciągnięcie 

kredytu ujętego w uchwale budżetowej oraz na pokrycie deficytu właśnie tym kredytem. Po 

sporządzeniu sprawozdania za rok 2015 w miesiącu lutym odpowie na zadane pytanie gdyż 

wtedy będą znane rzeczywiste dochody. Obecnie nie ma informacji z urzędów skarbowych, 

które do końca stycznia mają obowiązek przekazać sprawozdania.  Będą wtedy znane  

wszystkie dochody i  wskaźniki. Pani skarbnik podkreśliła, że na pewno deficyt oraz niskie 

dochody majątkowe osiągnięte w 2015 roku wpłyną negatywnie na projekt budżetu na 2017 

rok. Prosiła o cierpliwość i wyrozumiałość w tym temacie i możliwość odpowiedzenia na 

pytanie w miesiącu lutym.  

Radny Artur Oleksiak zauważył, że z informacji wynika, że balansuje się na krawędzi 

bo w pierwotnej wersji projektu budżetu deficyt wynosił ok. 700.000zł., a po autopoprawkach 

ok. 520.000zł. Radny poinformował, że na posiedzeniach komisji dyskutowano na ten temat. 

Każdy radny głosując nad budżetem głosuje za zadaniami, które będą w jego okręgu 

wyborczym. Przez pryzmat 300m  drogi przegłosowuje się cały budżet w którym  generuje 

się deficyt w wymienionej kwocie i nie jest wiadome czy w 2017 roku będzie możliwość 

uchwalenia budżetu. Poinformował, ze na komisjach apelował o zastanowienie się nad 

wszystkimi inwestycjami wodociągowymi, proponował inne rozwiązania ale wola radnych 

była inna i radni popierają drogie rozwiązania. Niektóre zadania można było przełożyć w 

czasie np. budowa sieci wodociągowej Wodzisław- Piotrkowice. Radny podkreślił, że wie, że 

zadanie dot. mieszkańców jego okręgu gdyż chodzi o czystość wody,  ale do końca sierpnia 

2015r.  Niegosławice miały  pić wodę z Wodzisławia ale okazało, że było to błędne myślenie. 

Teraz obawia się, ze kolejnym błędem będzie wybudowanie kolejnego wodociągu co wpłynie 

na cenę wody i ścieków, którą rada ma ustalić do końca kwietnia. W dalszym ciągu 

generowane są koszty. 

Pani skarbnik przypomniała, że na posiedzeniach komisji informowała jaka jest 

sytuacja finansowa gminy. Wyjaśniła, że głównym wskaźnikiem wpływającym na stan 

zadłużenia gminy są dochody ze sprzedaży i dochody majątkowe. Gmina uzyskała 
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dochodów z Klemencic tj. kwoty 700.000zł.i na pewno niskie wykonanie dochodów 

majątkowych wpłynie na budżet 2017 roku.  

Pani wójt odnosząc się do tematu budowy wodociągu wyjaśniła, że w ubiegłym roku 

było skażenie ujęcia wody w Niegosławicach. Faktycznie przewodniczący komisji pytał czy 

należy budować połączenie między Wodzisławiem, a Piotrkowicami. Było wiadome, że ujęcie 

w Wodzisławiu będzie w stanie objąć wschodnio- północną pozostałą część gminy. 

Poczyniono próby połączenia wodociągu na istniejących sieciach  ale okazało się, że nie ma 

ciśnienia wody na Laskowej. Dlatego znaleziono inne rozwiązanie tj. budowę połączenia 

sieci. Będzie to zabezpieczenie dla mieszkańców w wypadku np. skażenia. Odnosząc się 

pojęcia zagrożenia w budżecie wyjaśniła, że zgodnie z przepisami w pierwszej kolejności 

opracowuje się projekt budżetu, który później po zatwierdzeniu jest planem budżetu. To co 

później można zrealizować zależy od wskaźników, od dochodów. Budżet planuje się w 

październiku, dziś jest styczeń, a realnie  dopiero w lutym możemy powiedzieć co jesteśmy 

w stanie zrealizować, a czego nie. Wiele projektów, nawet z poprzednich lat nie było 

realizowanych. Dopiero gdy będziemy mieli informację podejmiemy takie działania aby 

budżet na 2017 rok nie był zagrożony. Zależy to od działania wójta, skarbnika i radni na 

pewno będą o tym informowani. Pani wójt podkreśliła, że faktycznie jest to trudny budżet 

gdyż na zaplanowane inwestycje wodociągowe nie ma już dofinansowań, są tylko w 

przypadku gdy buduje się jednocześnie sieci kanalizacyjne i  w tym na zadania wodociągowe 

można pozyskać tylko 20% wartości inwestycji. Jednak gdy dzisiaj nie podejmie się zadań 

wodociągowych to za rok czy dwa możliwość realizacji tych zadań będzie jeszcze niższa. 

Pani wójt zauważyła, że zgodnie z wolą rady od kilku lat jest obniżany podatek rolny. Jest to 

robione dla dobra mieszkańców ale należy rządzić się tym co jest. Pani wójt stwierdziła, że 

inwestycje które dot. wody są niezbędne. Inwestycje te będą rozciągnięte w czasie. Już teraz 

np. wiadomo, że wodociąg na ulicy Ariańskiej jest do wymiany. Inwestycje w każdej gminie 

muszą być oparte na rzeczywistych możliwościach. Gdy znane będą wskaźniki to być może 

trzeba będzie jeszcze raz zastanowić się nad realizacją zadań. Nie ma chyba przypadku, że 

wszystkie inwestycje zaplanowane przez gminę były zrealizowane. Radni uchwalają budżet, 

a wójt go później wykonuje w miarę środków i możliwości.  

Radny Wiesław Kowalski nie zgodził się z wypowiedzią radnego Artura Oleksiaka, że 

radni podchodzą do budżetu przez pryzmat 300m drogi, czy kawałka wodociągu. Są to 

inwestycje niezbędne dla funkcjonowania mieszkańców. Dlaczego nie patrzy się np. na dział 

801 oświata i wychowanie który wynosi 7.300.000zł. Radny stwierdził, że przerażają go 

rosnące koszty oświaty i nikt nie wspomina o tym. Jeżeli nie przeprowadzi się drugiej części 

reformy oświaty to budżet z pewnością się załamie. Nie może być tak, że subwencji 

oświatowej gmina otrzymuje 4.000.000zł., a z własnego budżetu dokłada się do oświaty 
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3.300.000zł. Wkład własny w utrzymanie oświaty z roku na rok wzrasta. Dzieci ubywa i już 

teraz można wyliczyć jaki będzie budżet oświaty na 2017 rok, subwencja będzie malała , a 

wydatki będą rosły. Następny dział, na który należy zwrócić uwagę to opieka społeczna, na 

którą gmina dokłada 3.100.000zł. Hoduje się „armię próżniaków”, którzy żyją na kredyt 

podatników. Gdy pytał, czy można bezrobotnych zatrudnić do sprzątania gminy- bo w gminie 

tak naprawdę jest brudno i go za to wstyd i może wskazać 10 takich miejsc- to mówi się że 

bezrobotni są ludźmi niezaradnymi życiowo. Tak naprawdę wychodzi się z założenia, że 

ludzie ci nawet nie mogą zbierać papierków bo nie wolno im nic robić. Następny dział to 

administracja. Pani wójt planowała zatrudnić zastępcę wójta tylko do czego, do grajdołka?. 

Rada się nie zgodziła i zostało to wykreślone. Na to się powinno patrzeć, a nie na zabranie  

300 metrów drogi dla jednego czy drugiego radnego. Radny wyraził opinię, że budżet na 

kolejny rok nie zostanie uchwalony gdyż braknie po prostu pieniędzy. Subwencja ogólna z 

budżetu państwa nie wzrośnie i nie zmienia się od 10 lat gdyż dochody państwa nie rosną. 

Subwencja oświatowa maleje, a nasze wydatki są stałe. Radny stwierdził, że budżet można 

sprowadzić do trzech działów: administracja, oświata i opieka społeczna.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że radny Kowalski był chyba myślami gdzie indziej. 

W swojej wypowiedzi chodziło mu o to, że każdy radny patrzy na swoje przysłowiowe 300m 

drogi, a z drugie strony nie widzi co się z drugiej strony dzieje. Nikt nie pomyślał, że mamy 

zalew „trupa” i nawet żaden radny z Wodzisławia się o niego nie upomniał, że ciągnika nie 

ma i wiele innych przykładów. Radny głosują nad budżetem ale trzeba mieć na uwadze, że 

generujemy deficyt, że źle się dzieje w oświacie czy opiece społecznej ale budżet zostanie i 

tak przyjęty bo każdemu zależy na swoich „300 metrach” i głosuje nad tym, a nie za innymi 

wydatkami. Radny powinien patrzeć na budżet jako na całość.  

Pani wójt odniosła się do wypowiedzi radnego Kowalskiego. W pierwszej kolejności 

pani wójt zwróciła na dział oświata. Faktycznie, z powodu, że nie ma dzieci subwencja już w 

ubiegłym roku była niższa o 1 mln. Jest mniej dzieci w klasach ale to nie oznacza, że nie ma 

obsługi nauczycieli. To jest problem wspólny gdyż jest to zadanie zlecone jako zadanie 

własne gminy. Gmina faktycznie dokłada 3 mln. ale jest to podzielone tj. część dokłada się 

do subwencji ale część to np. dowóz dzieci co jest zadaniem własnym gminy. Jest to 

problem ale trwa on od lat i dzisiaj to dyskusją tego problemu nie rozwiążemy. Następnie 

pani wójt odniosła się do działu opieka społeczna. Potwierdziła, że w tym dziale są duże 

wydatki. Gmina otrzymuje z budżetu państwa 2.100.000zł. i nie wystarcza to na obsługę. 

Jako przykład podała informację z dzisiejszego dnia dot. projektu „500+”. Jest zadanie 

zlecone przez państwo. Na inną obsługę zasiłków gmina otrzymuje 3% prowizji, a w tym 

przypadku prowizja będzie wynosić 2%, a w następnym roku 1,5%. Dziś jednak nie rozwiążę 

się problemu narzekając, że jest to niewłaściwe czy inaczej powinno być. Pani wójt wyraziła 
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opinię, że nic się z tym nie da zrobić. Z problemem tym styka się wójt razem z pracownikami 

czy to oświaty czy opieki. Gdyby prywatnie podchodziła do problemu zatrudnienia 

bezrobotnych to radny Kowalski ma rację ale według prawa nie można ich zmusić do pracy. 

Pani wójt poinformowała, że w ubiegłym roku 7 osób korzystających z opieki odmówiło pracy 

w ramach robót publicznych. Opieka społeczna nie może odmówić przyznania zasiłków dla 

takich osób. Wiemy, że jest to niewłaściwe, niemoralne i nieetyczne gdyż bezrobotny 

powinien zapracować na zasiek. Wójt jednak musi działać zgodnie z przepisami prawa. 

Gdyby zabrano część obowiązków od samorządu na pewno było by lepiej ale na dzień 

dzisiejszy jest tak jak jest i tak jak wspomniał radny Kowalski raczej zadania są dokładane i 

trzeba sobie z tym poradzić. Następnie pani wójt odniosła się do działu administracji. 

Stwierdziła, że jest to dział budzący kontrowersje. Odnosząc się do zastępcy wójta wyjaśniła, 

że jest to stanowisko o którym mówi ustawa o samorządzie gminnym tj. że wójt, burmistrz 

czy prezydent ma prawo go  powołać. Gdy jest takie prawo i  stanowisko to jest zawarte w 

regulaminie organizacyjnym to planując budżet zabezpieczyła  środki na ten cel ale nie 

powiedziała, że zastępca zostanie zatrudniony. Pani wójt poinformowała, że nie chce aby w 

przepływie informacji było mówione, że wójtowa sobie „wymyśliła”, a państwo radni to 

zabrali. Pani wójt przyznała, że radni wnioskowali o wykreślenie tych wydatków, zgodziła się 

na to  i środki zostały przeniesione na inne zadanie. Podkreśliła, że zatrudnienie zastępcy 

nie jest jej wymysłem ale jest zgodne z ustawą o samorządzie gminnym. Na dzień dzisiejszy 

zastępcy nie ma i nie będzie bo nie ma na to pieniędzy. Pani wójt podkreśliła, że jej 

zadaniem jest  realizacja zadań, ustaw ale przede wszystkim uchwał rady gminy.  

Radny Marek Siwiec odniósł się do tematu opieki społecznej. Stwierdził, że są 

wadliwe przepisy gdyż nie można przeprowadzić kontroli w zakresie udzielanej pomocy i 

rada jest bezsilna w tym temacie. Gmina ma tyko płacić, radni mają tylko  podnosić ręce. 

Radny odniósł się do programu „500+”.  Stwierdził, że wiąże się to z zatrudnieniem 

dodatkowego urzędnika. Wszystkie zadania spychane są w dół, a nie idą za tym pieniądze. 

Powinno się w Polsce zmienić prawo bo dochodzi do anomalii, że tu wolno, a tu nie wolno. 

Dokumenty opieki społecznej mają według przepisów klauzulę „tajne”, a tak nie powinno być. 

Powinno się wiedzieć, że osoba jest zdolna do pracy, a teraz gdy weźmie po 500zł. w ogóle 

nie będzie pracować. Powinno się apelować o zmianę przepisów gdyż zasiłki są z pieniędzy 

budżetu państwa, z budżetu gminy, a później brakuje na szkołę czy na drogę. 

Radny Henryk Kowal  poruszył temat umieszczania podopiecznych w Domach 

Pomocy Społecznej. Dzieci umieszczają tam rodziców, gmina za to płaci, a dziecku należy 

się gospodarka. Wystarczy zapytać ile gmina na to wydaje.  
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Radny Artur Oleksiak stwierdził, że w budżecie gminy to tak jak powiedział radny 

Kowalski nie chodzi o te 300m drogi chociaż to też jest ważne. Budżet to przede wszystkim 

innowacyjność. Jako przykład podał sąsiadów gminy z południa gdzie referat gospodarki 

komunalnej wyposażony jest w dobry ciągnik czego u nas nie ma. Radni walczą na 

komisjach, pieniędzy jest coraz mniej ale powinien być chociaż szacunek do tego pieniądza 

który jest. Radny stwierdził, że w jego odczuci tego szacunku nie ma. Są niezrealizowane 

dochody z ubiegłego roku np. 120.000zł. zalegają właściciele mieszkań za remontowany 

ośrodek zdrowia. Powinno się umiejętnie sięgnąć po te pieniądze ale jak widać nikt nie chce 

się narazić. Jest wiele podobnych sytuacji. Radny odniósł się do tematu zalewu, który 

powinien być wizytówką gminy. Po dożynkach referat miał tam skosić trawę i do tej pory tego 

nie zrobiono.  

Radny Marek Siwiec pytał, czy to prawda, że wraca policja do Wodzisławia. 

Poprzednia władza podjęła decyzję o likwidacji posterunku pomimo, że przez gminę biegnie 

trasa S-7. Radny pytał, czy policja wybuduje sobie nowy budynek czy dostanie od gminy w 

prezencie.  

Pani wójt podziękowała za zainteresowanie radnych budżetem gminy, ale nie uważa 

tego za słowa krytyki. Jeżeli są wątpliwości to jest to dla niej możliwość pozyskania pewnych 

informacji. Odnosząc się do tematu zalewu, wyjaśniła, że w dniu 4 lipca 2014 roku podpisała 

umowę na jego dzierżawę. Przetarg na dzierżawę rozstrzygnięty był dużo wcześniej ale ze 

względu na to, że koło wędkarskie miało przekazać obiekt  sprawa się przeciągnęła. Po 

przekazaniu okazało się, że dzierżawca miał zupełnie inny pomysł zagospodarowania 

obiektu, który jej się nie podobał. Po kilkunastu rozmowach z dzierżawcą oraz po dyskusjach 

na komisjach podjęto wspólną decyzję popartą wnioskiem radnych o rozwianiu umowy. 

Umowa została rozwiązana i wygasła 30 listopada. Pani wójt podkreśliła, że problem zalewu 

jest jej bolączka i wstydzi się , że zalew jest w takim a nie innym stanie. Pani wójt zapewniła, 

że tej wiosny zrobi  to co będzie możliwe. Teren, pomimo, że powinien to zrobić dzierżawca, 

będzie oczyszczony. Pani wójt poinformowała, że aby doprowadzić zalew do porządku 

trzeba ponieść bardzo duże nakłady finansowe Można na ten cel pozyskać środki i w tym 

celu złożono fiszkę do Lokalnej Grupy Rybackiej, która złożyła już w grudniu strategię do 

Urzędu Marszałkowskiego. Obecnie dokonywany jest wybór grupy rybackiej, która będzie 

działać na terenie województwa gdyż według nowych przepisów tylko jedna grupa może 

otrzymać finansowanie. Pani wójt poinformowała, że chciała by aby zalew był turystycznie 

wykorzystany. W poprzednim rozdaniu środków unijnych można było wykonywać wiele 

innych działań. Teraz jest to bardzo ograniczone.   

Więcej pytań ani uwag nie było. 
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Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli  się jednogłośnie  - 13 za, 1 wstrzymujący się, 
przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XIV/85/2016 w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2016-2022. 

 

- projekt uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu Gminy Wodzisław na 2016r., przedstawiła 
skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 11 do protokołu).  

Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie -  12 za,                                                    
2 wstrzymujące się, przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XIV/86/2016 w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Wodzisław na 2016r. 

Przewodnicząca rady gminy ogłosiła 10 min. przerwę.  

 

Ad.8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych za 2015 rok. 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych przedstawił pełnomocnik wójta pan Michał Kruk ( sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia przedłożonego sprawozdania. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu 
jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła, że sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Pani przewodnicząca poinformowała, że przedłożone projektu uchwał były omawiane 

na posiedzeniach stałych komisji rady- opinie komisji stanowią załączniki nr 13 i 14 do 

protokołu).  
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a)projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu działania Gminnej Komisji d.s. 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok,  przedstawił pełnomocnik wójta d.s. 

RPA pan Michał Kruk ( projekt stanowi załącznik nr 15 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XIV/87/2016 w sprawie 

przyjęcia programu działania Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2016 rok. 

b)projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2016-2020, przedstawiła pani 

Helena Kwapisz p.o. kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Wodzisławiu                                       

( projekt stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XIV/88/2016 w sprawie 
przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 
ofiar przemocy w rodzinie na lata 2016-2020. 
 
c) projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości odpisu na fundusz zdrowotny nauczycieli 

w roku 2016, przedstawiła kierownik Gminnego Zespołu Obsługi Oświaty w Wodzisławiu 

pani Renata Walczak ( projekt stanowi załącznik nr 17 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XIV/89/2016 w sprawie 
ustalenia wysokości odpisu na fundusz zdrowotny nauczycieli w roku 2016. 
 

d)  projekt uchwały w sprawie  przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wodzisław na 2016  rok, 

przedstawiła przewodnicząca rady gminy ( projekt stanowi załącznik nr 18 do protokołu).  
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Pytań  ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XIV/90/2016 w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wodzisław na 2016  rok. 

 

e) projekt uchwały w sprawie  przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Wodzisław 

na 2016  rok, przedstawiła przewodnicząca rady gminy ( projekt stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu).  

Pytań  ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XIV/91/2016 w sprawie 

przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Wodzisław na 2016  rok. 

 

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

- brak. 

Ad.11. Sprawy różne.  

 Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła sprawozdanie z działalności rady za 2015 

rok ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 20 do protokołu).  

Radny Wiesław Kowalski zauważył, że kilka minut temu rozmawiano o wydatkach i 

dochodach gminy. Radny pytał, dlaczego pani wójt umorzyła podatek dzierżawcy zalewu i 

dlaczego? 

 Pani wójt wyjaśniła, że nie wie dokładnie jaka to jest kwota. Nie umorzono całego 

podatku tylko jego część. Pani wójt  zapewniła, że na zadane pytanie odpowie na kolejnej 

sesji.  

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że takie rzeczy się pamięta. Zwrócił się z do pani 

skarbnik z pytaniem, ile umorzono podatku.  

Skarbnik poinformowała, że może to za chwilę ustalić.  
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Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że kwotę może pani wójt podać na następnej 

sesji ale radny wnioskował  o wyjaśnienie dlaczego umorzono podatek.  

 Pani wójt poinformowała, że informacji udzieli na kolejnej sesji gdyż musi wiedzieć 

jakie to są kwoty, jakie wpływały podania i dopiero odniesie się do pytania.  

Radny Wiesław Kowalski poinformował, rada nie zgadzała się na żadne umorzenia,              

a  pani wójt postąpiła niezgodnie z wolą rady, a teraz mówi, że dba o dochody gminy. 

Pani wójt nie zgodziła się z opinią, że nie dba o dochody, wręcz przeciwnie gdyż nie 

każde podanie o umorzenie jest pozytywnie rozpatrywane. Umorzenia dokonuje się zgodnie 

z pewną procedurą przeprowadzaną przez pracownika referatu, który sporządza wywiad na 

miejscu sprawdzając co faktycznie dzieje się u podatnika. Wszystkie umorzenia zarówno dla 

osób fizycznych czy osób prawnych powyżej 500zł. do końca kwietnia są podane do 

publicznej wiadomości. Osoby którym umorzono podatek  są o tym poinformowane gdyż są 

to informacje jawne. Odnośnie powodu umorzeń to należy odnieść się do sytuacji rodzinnej i 

finansowej podatnika. Informacje takie nie zawsze można upubliczniać. Gdy ktoś się zwróci 

o udzielenie informacji to część sprawy może ujawnić, a część nie. Podatek dla pana 

Kulińskiego umorzyła nie dlatego, że się jej spodobał ani nie umorzyła go w całości, może w 

kwicie ¼ tego co powinien on zapłacić. Informacja będzie na kolejnej sesji. Pani wójt dodała, 

że każde podanie o umorzenie jest przez nią omawiane trzy razy. Każde podanie jest 

indywidualnie rozpatrywane i nie jest to rozpatrywane szablonowo. Jako wójt musi dbać o 

dochody gminy. Nie może też uczyć podatników wykorzystywania możliwości umarzania. 

Podejmując decyzję ma informację, czy podatek był u marzany w ciągu ostatnich dwóch lat. 

Pani wójt zapewniła, że przygotuje informację ile umorzono podatku i w jakiej wysokości ale 

nie może podać przyczyny umorzenia.  

Sołtys wsi Lubcza zwrócił się do radnych i poinformował, że na drogę w jego 

miejscowości przywieziono czerwoną glinę co przeszkadza  mieszkańcom w codziennym 

użytkowaniu. Sołtys prosił aby na przyszłość lepiej nic nie wywozić niż kamień takiej jakości. 

Sołtys poparł również wypowiedź radnego Kowalskiego dot. udzielania  bezrobotnym 

pomocy.  

Pani wójt przyznała, że być może nie zna się na wszystkim gdyż nie ma takiej 

możliwości. Zna temat od pana sołtysa i od mieszkańców. Na innym terenie gminy nie było 

takiego problemu tylko w tym jednym miejscu. Być może zmieszało się tam podłoże. Pani 

wójt poinformowała, że w dniu dzisiejszym złożono do PROW wniosek dot. dofinansowania 

remontu drogi w Lubczy. Ma nadzieję, że w tym roku problem się zakończy. 
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Radny Wiesław Kowalski przypomniał, że dwa lata temu toczył walkę z firmą z 

Radomia, która dostarczała kamień do gminy. Było to ewidentny „przewał”. W ubiegłym roku 

kolejna firma wygrała przetarg na dowóz kamienia. Okazało się, że certyfikat na kamień 

określony w przetargu ma tylko kopalnia „Jaźwica”. Prosił panią wójt o przedstawienie tego 

dokumentu. Okazało się, że przewoźnik wozi kamień zupełnie z innej kopalni. Pani wójt 

razem z przewoźnikiem stwierdziła, że jest to kamień takiej  samej jakości ale certyfikatu na 

niego nie ma. Radny stwierdził, że jest to karalne. Radny podkreślił, że cały czas czeka na 

certyfikat. Kamień jest wożony z kopalni z Bolechowic, która w ogóle nie wydaje certyfikatu. 

Radny stwierdził, że gdy się będzie tak rządzić to będzie źle. Radny zapewnił, że będzie o to 

pytał jak również będzie chciał zobaczyć wuzetki. Podobne problemy były za wójta Syski, 

myślał, że się coś zmieni ale wychodzi na to, że nadal jest to samo.  

Pani wójt wyjaśniła, że sprawa poruszona przez radnego miała miejsce trzy lata temu. 

W 2014 i 2015 roku wybrano kamień zupełnie inny. Problem z gliną był tylko w Lubczy, 

natomiast gdzie indziej tego nie było. Pani wójt zapewniła, że na kolejną sesję będzie 

przygotowana informacja na ten temat. Należy mieć tu na uwadze prawo zamówień 

publicznych. Poprosi pracownika d.s. zamówień publicznych, który omówi jakie procedury 

obowiązują i jakie są wymagane dokumenty od dostawcy kamienia. 

Sołtys wsi Stara Olszówka zauważył, że na fundusz zdrowotny dla nauczycieli  

przyjęto 0,1%. Sołtys pytał, jaka jest to kwota i jak wygląda pomoc zdrowotna oraz jakie 

oszczędności z tytułu przekazania prowadzenia szkół stowarzyszeniom ma gmina. 

Pani Renata Walczak kierownik GZOO poinformowała, że kwota funduszu wynosi 

2595zł. i jest to dofinansowanie do leczenia dla nauczycieli wszystkich szkół. Natomiast 

oszczędności z tytułu przekazania szkół wynoszą ok. 600.000-700.000zł. Dokładne 

wyliczenia można przedstawić na kolejną sesję.  

Sołtys wsi Kowalów Górny pytała o remont drogi do pana Stachurskiego. 

Pani wójt poinformowała, że droga będzie remontowana w ramach środków funduszu 

sołeckiego tak jak inne drogi tłuczniowe. Nie wspominała dziś w informacji gdyż nie jest to 

środek trwały.  

Sołtys wsi Kowalów Górny pytała, czy droga będzie wytyczona.  

Pani wójt wyjaśnił, że jeśli okaże się, że jest tam aż taki problem i są wątpliwości to 

spotka się z radami sołeckimi Kowalowa Górnego i Kowalowa Dolnego i rozpatrzy sprawę tj. 

co można zrobić i jakie będą koszty. 
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Pan Stanisław Zięba stwierdził, że podoba mu się, że dziś poinformowano 

uczestników sesji o planach dot. inwestycji. Wcześniej nie było takich informacji. 

Poinformował, że nie podoba mu się, że są wypowiedzi , że pani wójtowa zrobiła drogę 

Ziębie bo jest to wspólna droga mieszkańców.  Zwrócił się do rady z prośbą aby na przyszły 

rok dokończyć ten odcinek.  

Radny Sławomir Gala pytał, kto w dniu wczorajszym  był organizatorem akcji 

wydawania jabłek.   

Pani wójt wyjaśniła, że Bank Żywności z Ostrowca zwrócił się z pytaniem czy na 

terenie gminy jest możliwość rozdania tira jabłek i tira marchwi. Urząd nie może zajmować 

się taką działalnością. Dlatego poprosiła aby poinformować cały teren gdyż nie chciała, aby 

uznano, że jest to pomoc tylko dla mieszkańców Wodzisławia. Niektóre sołectwa same sobie 

organizują takie akcje. Nie można było godzinami wyznaczyć które wsie odbierają jabłka. Nie 

miała do tego prawa gdyż gmina nie była organizatorem. Problem był na samym początku. 

Niektórzy przyjechali dużo wcześniej. Podobną akcję będzie organizować Ośrodek Pomocy 

Społecznej.  

Pani Helena Kwapisz p.o. kierownik OPS potwierdziła, że do ośrodka zgłosiła się 

fundacja, która chce przekazać jabłka.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że robi się problem z niczego. Tematem powinna 

zając się gmina przez swoje stowarzyszenia min. przez straże. Jabłka przywiezione do 

Wodzisławia to część powinna być tylko dla jego mieszkańców, a pozostałe dowiezione do 

innych miejscowości. Nie można tak traktować ludzi. 

Pani wójt stwierdziła, że każdą inicjatywę można interpretować jak radny. Wyjaśniła, 

że chciała aby nie było zarzutów w stosunku do niej, że o jabłkach wiedziało tylko kilka 

sołectw dlatego podjęła taką decyzję. Była to decyzja w dobrej wierze i z pełnym szacunkiem 

dla ludzi. Faktycznie na początku był problem ale później się to unormowało. Jest to nauczka 

na przyszłość ale na pewno nie było to z braku szacunku dla ludzi, a wręcz przeciwnie.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że dla samego Wodzisławia ilość przywiezionych 

jabłek była za mała. Wcześniej powinno się zgłosić zapotrzebowanie. 

Pani wójt podkreśliła, że dzisiaj już wie, że wnioski należy wyciągać i gdy będą jabłka 

pozyskane przez OPS nie powtórzy się sytuacja z dnia wczorajszego.  

Sołtys wsi Lubcza zwrócił się do radnych i zauważył, że wszyscy się wysługują 

sołtysami i dlatego powinno się pomyśleć dla nich  o podwyżce.  
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Ad. 12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy 

Wodzisław pani Stanisława Nowak podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła 

obrady wypowiadając formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam czternastą sesję Rady Gminy 

Wodzisław obecnej kadencji”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

       Protokolant                            Sekretarz Obrad      Przewodnicząca Rady Gminy 

/  Aleksandra Adamska /            / Janusz Zasada /                     / Stanisława Nowak  / 

 

 

 

 


